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NEDERLAND WERKT SAMEN MET ANDERE LANDEN 
DIE IN DE BUURT LIGGEN.
DIE LANDEN LIGGEN IN EUROPA.
DIE SAMENWERKING NOEMEN WE DE EUROPESE UNIE.

Op 23 mei zijn er weer verkiezingen voor het Europees Parlement.
In het Europees Parlement zitten partijen van alle landen.
Samen bepalen ze wat er in Europa gebeurt.
Iedere vijf jaar kiezen de inwoners van Europa voor het Europees Parlement.
Iedereen mag dan kiezen op welke politieke partij hij of zij stemt.
GroenLinks wil graag meebeslissen wat er in Europa gebeurt.
We hopen dat op 23 mei zoveel mogelijk mensen op GroenLinks stemmen.

Wat wil GroenLinks?
•	 Goed zorgen voor de dieren en de natuur.
•	 Eerlijke verdeling van belasting.
•	 Iedereen moet goed behandeld worden.
•	 Mensen helpen buiten Europa.

Op de volgende bladzijden leggen we dit verder uit.
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GOED ZORGEN VOOR DE DIEREN EN DE NATUUR

In Europa zijn er veel mooie gebieden.
Er zijn groene bossen waar herten wonen.
Er zijn hoge bergen met sneeuw erop.
Er zijn blauwe meren waar vissen zwemmen.
Mensen kunnen in de natuur fijn lopen.
Soms gooien mensen dingen weg in de natuur.
Ze gooien blikjes weg of ander afval.
Dat zijn dingen die niet in de natuur horen.
Die blijven daar dan heel lang liggen.
GroenLinks wil deze natuur beschermen tegen deze vervuiling.
Dan kunnen we ook in de toekomst blijven genieten van de natuur.

In Europa staan op sommige plekken ‘kolencentrales’.
Kolencentrales maken stroom.
Die gebruiken we voor allerlei dingen in huis, zoals de televisie en de telefoon.
Alleen zijn kolencentrales niet gezond.
Bij het maken van stroom komt er namelijk veel rook vrij.
Die rook maakt onze lucht vies.
GroenLinks wil dat de kolencentrales dicht gaan.
Met windmolens kunnen we namelijk ook stroom maken.
Die windmolens maken geen vieze rook.
Wij willen meer windmolens en minder kolencentrales.
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Mensen gaan vaak met het vliegtuig om tussen landen in Europa te reizen.
Vliegtuigen maken rook die de lucht vies maakt.
GroenLinks wil dat mensen in Europa vaker de trein nemen.
Dat is gezonder, want treinen maken geen vieze rook.

We gooien nu veel dingen weg.
Maar soms kunnen die nog prima gebruikt worden.
Ze moeten dan alleen gemaakt worden.
Soms kan een bedrijf van afval nieuwe dingen maken.
Het is zonde om alles zomaar weg te gooien.

GroenLinks wil ook dat er goed gezorgd wordt voor dieren in boerderijen.
We willen dat koeien buiten kunnen grazen.
Kippen moeten kunnen scharrelen.
We willen dat varkens lekker in de aarde kunnen spelen.
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EERLIJKE VERDELING VAN BELASTING

In Europa hebben we goede scholen voor kinderen.
In Europa hebben we goede ziekenhuizen voor als je ziek wordt.
In Europa hebben we goede hulp voor mensen met een beperking.

De regering zorgt voor scholen, ziekenhuizen en voorzieningen.
We betalen allemaal geld aan de regering om dit te doen.
Dat noemen we belastingen.
Sommige grote bedrijven willen heel weinig belasting betalen.
Ze maken gebruik van oneerlijke trucjes om geen belasting te betalen.

Als bedrijven weinig belasting betalen, dan heeft de regering minder geld.
Dan is er niet genoeg geld om leraren en dokters te betalen.
Dan moeten mensen die ziek zijn lang wachten op de dokter.
Dan zitten kinderen in drukke klassen.
Dan moeten mensen die werken meer belasting betalen.
Ze houden dan minder geld over voor andere dingen.

Het is niet eerlijk dat grote bedrijven bijna geen belasting betalen.
GroenLinks wil dat grote bedrijven ook hun deel bijdragen.
Zodat we in Europa goed onderwijs en goede zorg houden.
Europa moet regels maken zodat iedereen belasting meebetaalt.
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IEDEREEN MOET GOED BEHANDELD WORDEN

In Europa wonen veel verschillende mensen.
Er zijn oude mensen en jonge mensen.
Er zijn jongens en meisjes.
Er zijn mensen die uit een ander land komen en mensen die hier geboren zijn.

GroenLinks vindt het belangrijk dat we goed met elkaar omgaan.
Wij willen dat we aardig zijn voor elkaar.
Wij willen dat we naar elkaar luisteren.
Wij willen dat iedereen zich in Europa welkom voelt.
Wij willen dat iedereen veilig is.

Sommige mannen worden verliefd op mannen.
Er zijn ook vrouwen die verliefd worden op vrouwen.
Wij willen dat zij ook goed behandeld worden.
Nu kan een hotel weigeren om twee mannen een kamer te geven omdat ze 
van elkaar houden.
Dat noemen we discriminatie.
Wij vinden dat niet eerlijk.
Niemand mag geweigerd worden omdat hij of zij anders is dan anderen.

We willen dat iedereen goed behandeld wordt.
Voor veel mensen met een beperking is het lastig om met de bus te reizen.
Mensen die een rolstoel gebruiken kunnen soms lastig de bus in komen.
Mensen met een beperking moeten in alle bussen en treinen kunnen.

Europa maakt regels over een goede behandeling van mensen.
Ze maken ook regels voor de goede behandeling 
van mensen met een beperking.
Overal moeten mensen met een beperking naar school kunnen.
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MENSEN HELPEN BUITEN EUROPA

GroenLinks wil ook mensen helpen buiten Europa.
In andere landen, buiten Europa, is het soms minder goed.
Daar is soms oorlog en zijn mensen niet veilig.

In Europa hebben we het goed.
In Europa hebben we meer geld.
Dit wil GroenLinks gebruiken om mensen buiten Europa te helpen.

GroenLinks wil graag dat mensen binnen en buiten Europa fijn leven.
We willen dat alle mensen die ziek zijn naar de dokter kunnen.
We willen dat alle kinderen naar school kunnen.
We willen dat alle mensen veilig zijn.

Soms vluchten mensen uit landen waar oorlog is, naar Europa.
Die mensen noemen we ‘vluchtelingen’.
GroenLinks wil dat vluchtelingen zich veilig voelen in Europa.
Wij willen dat deze mensen hier goed worden opgevangen.


